
REFERAT AF GENERALFORSAMLING I DSSAK 16/5 2019 

Sted: Hotel Clarion, Helsinki. 

1. Valg af dirigent. Bo Sanderhoff Olsen blev valgt, og kunne konstatere at generalforsamlingen var 

indkaldt i henhold til vedtægterne. 

2. Godkendelse dagsorden og referat af seneste generalforsamling. Begge blev godkendt. 

3. Formandens beretning. Steen Lund Jensen var ikke til stede, formandens beretning blev derfor 

fremlagt af næstformanden Anne-Kathrine Belling Sørensen. Bestyrelsen har holdt 3 fysiske møder 

og 3 Skype-møder det sidste år. Formanden gennemgik bestyrelsens sammensætning og 

aktiviteter. Sidste årsmøde i Køge var velbesøgt af både læger og fysioterapeuter. Rotatorcuff- 

problematik var emnet og der har været stor tilfredshed med afviklingen. Selskabet holdt 

symposium om olekranonfrakturer i forbindelse med DOS kongressen, med to engelske 

foredragsholdere nemlig Adam Watts og Andrew Duckworth . Selskabet har været involveret i 

afviklingen af specialespecifikt kursus i Aarhus i november og selskabet har afholdt dissektions-

kursus på Panum-instituttet i december. Der deltog 15 læger og 4 fysioterapeuter som 

observatører. Også her var der stor tilfredshed med indhold og afvikling. Næste Panumkursus bliver 

afholdt i december 2020. Der ud over har selskabet været involveret i arbejdet med udarbejdelse af 

Korte Kliniske Retningslinjer for olekranonfraktur, og der arbejdes på ny retningslinje for biceps-

ruptur.  

Formanden takkede de to afgående bestyrelsesmedlemmer for deres arbejde og orienterede om at 

der holdes SECEC albuemøde i København i august. 

Derefter noterede Kim Schantz at det var ærgerligt at DOS symposiet ikke blev afviklet sammen 

med traumeselskabet, og Anne-Kathrine oplyste at symposiet blev planlagt for sent til at et 

samarbejde var muligt, men at der er planlagt fælles symposium i 2020. Stig Brorson oplyste at der 

arbejdes på opdatering af KKR om proksimal humerusfraktur.   

Formandens beretning blev godkendt. 

4. Uddannelsesudvalgets beretning. Torsten Warming var ikke til stede og Inge Hvass fremlage 

beretningen. Der har som sagt været afholdt Panum kursus – godt besøgt og gode evalueringer 

også fra fysioterapeuterne. Der har været samarbejde i forbindelse med A-kurset, og der arbejdes i 

DOS regi med ny målbeskrivelse for hoveduddannelsen hvor alle fagområder arbejder med. 

Selskabets første fellowship blev tildelt Rodolfo Santos, og han har i 2018 været en uge i 

henholdsvis Aarhus, Herlev, Bispebjerg og i Holland hos Denise Eygendahl. Der opfordres til at 

yngre medlemmer søger selskabets fellowship. Beretningen blev godkendt. 

5. Beretning fra skulderalloplastik registret. Der foreligger endnu ikke en færdig årsrapport  og 

beretningen bliver derfor først fremlagt til DOS kongressen. Der blev efterfølgende spurgt til 

kodning af visse nyere implantater, og det er, som tidligere udmeldt, selskabets holdning at disse 

ikke skal kodes som alloplastik, men i stedet med en KNBG19 kode. 

6. Nye medlemmer og medlemsstatus. I det forløbne år er  Jacob Eschen og Kristine Hjermitslev 

Lassen indmeldt. 4 medlemmer er udmeldt nemlig Steen Asmus Smidt, Jens Eggers, Linda Andrea 

og Carsten Modin- selskabet har 102 medlemmer. 



7. Hjemmesiden. Er blevet revideret siden sidste generalforsamling, specielt er der et nyhedsfelt på 

forsiden, så det skulle være hurtigere at orientere sig. Medlemmerne er fortsat velkomne til at 

komme med indlæg til siden. 

8. Forelæggelse af revideret regnskab. Theis Thillemann fremlagde regnskabet som viste et pænt 

overskud, bl.a. fordi årsmødet i Køge var relativt billigt, dog mangler der fortsat at blive betalt flere 

regninger. Regnskabet blev godkendt. 

9. Fastsættelse af kontingent. Bestyrelsen foreslog uændret kontingent på 400 kr. Dette blev 

vedtaget. 

10. Valg til bestyrelsen. Inge Hvass afgik som sekretær. Tim Haubo Pedersen (afdelings læge på 

Bispebjerg – skopisk sektor) blev valgt. Torsten Warming afgik som uddannelsesansvarlig. Andreas 

Quist (afdelingslæge Ålborg/Farsø) blev valgt. 

11. Nyt fra SECEC. Anne Kathrine orienterede om at SECEC har fået ny formand – Mehmet Demirhan. 

Det er hendes indtryk at han vil prøve at forny SECEC bl.a. så det bliver lettere at blive medlem. Der 

er som nævnt Albuemøde i København sidst i august og der udspandt sig en diskussion om tiden er 

løbet fra lukkede møder.  

12. Orientering om kommende møder. DOS kongressen afholdes i Vingsted 23-25. oktober, DSSAK vil 

holde møde onsdag. Årsmøde 2020 bliver i Horsens 23-24. april. 

13. Evt. Anne-Kathrine foreslog, at man ser på de” Nationale Retningslinjer for Udvalgte 

Skulderlidelser”, herunder måske specielt indikationen for pladsgørende operation. Disse 

retningslinjer opdateres ikke på samme måde som KKR og der foreligger efterhånden en del ny 

viden på området. Bestyrelsen vil kontakte kvalitetsudvalget i DOS om dette. 

  


